



Instructional Designer

Contract position

Autism Ontario is a charitable organization with a history of over 50 years representing the thousands of people on the autism spectrum and their families across Ontario. Made up of knowledgeable parents, professionals, and autistic self-advocates who can speak to the key issues that impact autistic individuals and their families, Autism Ontario is the province's leading source of information and referral on autism, and one of the largest collective voices representing the autism community. Our mission is to create a supportive and inclusive Ontario for autism and we value collaboration, respect, accountability and being evidence informed.

Are you looking for meaningful work that can make a difference in the community? Then look no further! Autism Ontario is seeking a dynamic Instructional Designer to develop engaging educational content to enhance the learning experiences of our users.

Job Summary

Title: Instructional Designer

Reports to: Educational Technology Supervisor

Location: Hybrid: primarily remote, but required to travel to our Provincial Office (1179 King St W, Toronto, ON, M6K 3C5) or a regional office when required

Hours: 37.5hrs per week

Annual Salary: \$65,000 - \$70,000

Duration: until March 31st, 2025, with an opportunity for extension

Position Overview

Reporting to the Educational Technology Supervisor, the Instructional Designer will play a pivotal role in the successful implementation and management of content for our Learning Management Systems (LMS). The Instructional Designer will be responsible for creating engaging and effective instructional materials that incorporate multimedia elements to enhance learning

experiences. This role combines the principles of instructional design, learning experience design, and graphic design to develop content that is accessible and maintains its integrity. The ideal candidate will have a strong background in educational design, a keen eye for visual detail, and a commitment to accessibility.

Key Responsibilities:

- Develop content to support learning within Autism Ontario and for the wider public about autism and supporting autistic people,
- Work with subject matter experts to synthesize important information and to communicate it clearly and concisely via visual, oral, and text,
- Design, develop and build learning materials through authoring tools, learning management systems (LMS), and Office 365,
- Use educational technology tools to craft interactive and engaging learning activities, videos and resources,
- Consult with other team members to lead them through instructional design processes,
- Organize internal and external reviews of content to ensure they reflect current practice and the needs of the community,
- Provide support and consultation on educational technology tools to support learning,
- Review educational content to ensure accessibility requirements are met,
- Other duties as assigned.

Qualifications:

- Bachelor's degree/post-secondary in Instructional Design, Learning Experience Design, or a related field.
- Minimum of 3 years of experience in instructional design, multimedia development, or a related role.
- Knowledge of Autism is an asset.
- Experience in HTML is an asset.
- Strong understanding of instructional design principles and practices, including the ADDIE and/or SAM model, adult learning principles, interactive learning design, blended learning techniques, user experience testing and accessibility standards.
- Proficiency in Microsoft Office 365 suite. Proficiency in graphic design software (e.g., Adobe Creative Suite).
- Experience with e-learning authoring tools (e.g., Articulate, Captivate).
- Knowledge of learning management systems (LMS), specifically Absorb and Brightspace, and content management systems (CMS).
- Excellent collaboration, and project management skills.
- Strong attention to detail and a creative approach to problem-solving.
- Demonstrate superior oral and written communication skills.
- Proficiency in French or additional

language skills is an asset.

- Demonstrated commitment to principles of social justice, neurodiversity, equity, inclusion, anti-racism, anti-Black racism, anti-ableism

Autism Ontario offers a great work-life balance and a variety of perks, including:

- Flex Hours
- Hybrid working model
- Semi-casual dress code
- 3 weeks vacation, plus years of service days
- 10 paid personal days
- Competitive Benefits Package (including Health, Dental, Vision and more)
- RRSP Contributions
- Professional development opportunities
- A workplace culture that promotes both a collaborative and independent work environment
- You'll be joining a team of passionate individuals who are looking to make a difference

Interested candidates should submit a cover letter and resume to hr@autismontario.com stating "Application for the position of Instructional Designer" by **September 17th, 2024**. We thank everyone for their interest in this position; however, only those candidates invited to interview with us will be contacted.

Autism Ontario is an equal opportunity employer committed to maximizing the diversity of our organization, and actively encourages individuals on the autism spectrum and from all equity deserving groups to apply. We welcome qualified applicants for employment without regard to race, colour, religion, sex, sexual orientation, gender identity, national origin, age, disability, protected veterans status or any other legally protected factors.

Autism Ontario is committed to providing a barrier-free work environment in concert with the Accessibility for Ontarians with Disabilities Act and the Ontario Human Rights Code. As such, Autism Ontario will make accommodations available to applicants with disabilities upon request during the hiring process.

Please note that Autism Ontario may utilize AI-based tools during the recruitment and selection process to enhance the efficiency and effectiveness of our hiring procedures.

Concepteur·trice pédagogique

Poste contractuel

Autisme Ontario est une organisation de bienfaisance qui, depuis 50 ans, représentent les milliers de personnes et leurs familles qui sont confrontées au trouble du spectre de l'autisme en Ontario. Notre organisation compte dans ses rangs des parents, des professionnel.le.s et des défenseurs des droits de personnes autistes, qui sont bien informés et en mesure d'aborder les principales questions qui ont une incidence sur les personnes autistes et leurs familles. Autisme Ontario est la source principale d'information et de référence sur l'autisme et elle constitue une des plus importantes voix collectives au service de la communauté autiste. Les membres d'Autisme Ontario peuvent s'appuyer sur un réseau de bénévoles répartis dans nos 7 régions locales. Notre mission consiste à bâtir un Ontario plus solidaire et inclusif pour les personnes autistes, et nous accordons une grande importance à la collaboration, aux actions de responsabilisation, au respect, et à l'usage d'informations éclairées par des preuves.

Vous êtes à la recherche d'un emploi qui entraînera des changements positifs dans votre communauté?

Ne cherchez plus! Autisme Ontario est à la recherche d'une personne dynamique qui occupera le poste de concepteur·trice pédagogique et élaborera du contenu éducatif stimulant pour améliorer l'expérience d'apprentissage de ses utilisateur·trice·s.

Description de l'emploi

Titre : Concepteur·trice pédagogique

Superviseur.e immédiat.e : Superviseur·e des technologies éducatives

Lieu : Poste hybride, principalement en télétravail et, au besoin, à notre bureau principal (1179, rue King Ouest, Toronto [Ontario] M6K 3C5) ou dans un bureau régional

Heures : 37.5 heures par semaine

Salaire annuel : 65 000 \$ - 70 000 \$

Durée : Jusqu'au 31 mars 2025 (possibilité de prolongation)

Résumé des fonctions :

Relevant du/de la superviseur·e des technologies éducatives, le/la concepteur·trice pédagogique jouera un rôle essentiel dans la réussite de la mise en œuvre et de la gestion du contenu de nos systèmes de gestion de l'apprentissage (SGA). La personne occupant ce poste sera responsable de la création de ressources pédagogiques stimulantes et efficaces qui intègrent des éléments multimédias afin de rehausser l'expérience d'apprentissage. Ce rôle nécessite une connaissance de la conception pédagogique, de la conception d'expériences d'apprentissage ainsi que du graphisme afin d'élaborer du contenu accessible et de maintenir son intégrité. Le/la candidat·e idéal·e doit posséder une solide expérience en conception pédagogique, porter une attention particulière aux détails visuels et démontrer un engagement envers l'accessibilité.

Responsabilités principales :

- Élaborer du contenu sur l'autisme et comment offrir un soutien aux personnes autistes pour Autisme Ontario et pour le grand public afin de soutenir l'apprentissage;
- Collaborer avec des expert·e-s en la matière pour synthétiser les informations importantes et les transmettre de façon claire et concise à l'oral, à l'écrit et au moyen d'appuis visuels;
- Concevoir, élaborer et bâtir du matériel d'apprentissage en utilisant des systèmes-auteurs, des systèmes de gestion de l'apprentissage (SGA) et la suite Office 365;
- Utiliser des outils de technologie éducative pour concevoir des activités, des vidéos et des ressources d'apprentissage stimulantes;
- Consulter les autres membres de l'équipe et diriger le processus de conception pédagogique;
- Planifier des examens internes et externes du contenu pour veiller à ce qu'il reflète les pratiques actuelles et réponde aux besoins de la communauté;
- Offrir un soutien et des consultations quant à l'utilisation des outils de technologie éducative afin de soutenir l'apprentissage;
- Passer en revue le contenu éducatif pour veiller à respecter les exigences en matière d'accessibilité;
- Réaliser toute autre tâche assignée.

Qualifications :

- Baccalauréat ou diplôme d'études postsecondaires en conception pédagogique, en conception d'expériences d'apprentissage ou dans un domaine connexe.
- Minimum de 3 ans d'expérience en conception pédagogique, en développement multimédia ou dans un poste connexe.
- Connaissance de l'autisme, un atout.
- Expérience avec le langage HTML, un atout.
- Solide compréhension des principes

et des pratiques de la conception pédagogique, notamment des modèles d'apprentissage ADDIE et SAM, des principes de l'apprentissage des adultes, de la conception d'expériences d'apprentissage interactives, des techniques d'apprentissage hybride, des essais de l'expérience client ainsi que des normes en matière d'accessibilité.

- Maîtrise de la suite Microsoft Office 365. Maîtrise de logiciels de graphisme (p. ex., Adobe Creative Suite).
- Expérience avec des systèmes-auteurs de formations en ligne (p. ex., Articulate, Captivate).
- Connaissance des systèmes de gestion de l'apprentissage (SGA), plus précisément d'Absorb et de Brightspace, et des systèmes de gestion de contenu (SGC).
- Excellentes compétences collaboratives et en gestion de projets.
- Grand souci du détail et capacité à résoudre les problèmes de façon créative.
- Excellentes aptitudes à communiquer à l'oral et à l'écrit.
- Maîtrise de la langue française ou compétences linguistiques supplémentaires, un atout.
- Engagement éprouvé envers les principes de justice sociale, de neurodiversité, d'équité, d'inclusion, de lutte contre le racisme, de lutte contre le racisme envers les personnes noires et de discrimination fondée sur la capacité physique.

Autisme Ontario offre un excellent équilibre entre vie professionnelle et vie privée en plus de divers avantages, notamment :

- Un horaire flexible
- Un mode de travail hybride
- Un code vestimentaire semi-décontracté
- Trois semaines de vacances et des journées additionnelles selon les années de service
- Dix journées de congés personnels payées
- Des avantages sociaux concurrentiels (y compris une couverture des soins de santé, dentaires, de la vue, etc.)
- Des cotisations à un REER
- Des occasions de perfectionnement professionnel
- Une culture qui favorise un environnement de travail collaboratif et indépendant
- Une équipe de personnes passionnées qui souhaitent faire une différence

Les candidat.e.s intéressé.e.s par cet emploi doivent faire parvenir leur curriculum vitae, accompagné d'une lettre de présentation mentionnant : « Présentation de candidature pour le poste de concepteur·trice pédagogique » à la ligne « Objet », à l'adresse courriel hr@autismontario.com avant **17 septembre 2024**. Nous remercions à l'avance tous ceux et celles qui manifesteront de l'intérêt pour ce poste; toutefois, nous communiquerons exclusivement avec les personnes qui seront conviées en entrevue.

En tant qu'employeur, Autisme Ontario favorise l'égalité des chances ainsi que la diversité et encourage activement les personnes qui ont un trouble du spectre de l'autisme et celles issues d'un groupe visé par l'équité en matière d'emploi à poser leur candidature. Nous examinons les dossiers de tous les candidats et candidates qualifiés pour l'emploi annoncé sans égard à la race, la couleur de la peau, la religion, le sexe, l'orientation sexuelle, la nationalité d'origine, l'âge, aux handicaps, au statut protégé d'ancien combattant ou tout autre facteur protégé par la loi.

Autisme Ontario s'engage à instaurer et préserver un milieu de travail libre d'obstacles, conformément à la *Loi sur l'accessibilité pour les personnes handicapées de l'Ontario* et au *Code des droits de la personne de l'Ontario*. Pour ce faire, Autisme Ontario proposera des mesures d'adaptation aux personnes handicapées qui en feront la demande durant la procédure d'embauche.

À noter : Autisme Ontario peut utiliser des outils basés sur l'IA pendant le processus de recrutement et de sélection afin d'améliorer l'efficacité de son processus d'embauche.